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Поздравителен адрес от кмета на Община Босилеград Владимир Захариев 
по повод Новогодишните и Коледните празници: 

Уважаеми жители  
на Община Босилеград,

Благодарение на усилията на общинското 
ръководство, Общинския съвет, служителите в 
общинската администрация и в общинските 
организации и ведомства, както и на подкрепата 
и доверието на всички вас, заедно се справихме с 
всички предизвикателства през 2023 година. 

Общинското ръководство в Босилеград и 
политическата партия „Това сме ние - Природно 
движение“ изказват благодарност към президента 
Александър Вучич и правителството на Сърбия, с 
чиято подкрепа през 2023 г. в нашата община бяха 
реализирани редица мащабни проекти, които са от 
полза на всички граждани.  

През изтеклата година построихме и открихме 
най-съвременен обект за детската градина; 
продължава изграждането на „сигурна къща“ 
за приют на стари, бедни и лица, застрашени 
от всякакъв вид насилие, асфалтирането на 
регионалния път Босилеград-Граничния преход 

на Голеш, реконструкцията на „Горната улица“, 
изграждането на мрежа за оптичен интернет... 
Монтирано бе ново LED улично осветление в 
града и с. Райчиловци, а наскоро и всички села 
ще получат LED улично осветление. Реализирахме 
голям брой проекти в областта на здравеопазването, 
осигурихме средства от правителството за 
реконструкция на обекта на някогашната текстилна 
фабрика „Кобос“, а приключихме и изграждането 
на туристическия обект в местността Градище. По 
програмата на Министерството на енергетиката 
за подобряване на енергийната ефективност, 
извършена бе реконструкция на фасадата на 
сградата на Общинската администрация, а общината 
и министерството съфинансираха 50% от средствата 
за подмяна на дограмата за над 70 домакинства. 

През 2023 г. президентът на Сърбия Александър 
Вучич посети Босилеград, когато заедно договорихме 
реализацията на нови проекти, някои от които се 

изпълняват, а вече водим разговори и за привличане 
на инвеститор и откриване на фабрика. 

Ще положим грижи и усилия да продължим по 
същия начин и през настъпващата 2024 година. 
Усърдно ще работим в интерес на гражданите с цел 
създаване на по-добри условия за живот за всички.

Пожелавам ви да посрещнете Новата година и 
Рождество Христово с вяра в доброто и и надежда 
в бъдещето. Нека през Новата 2024 г. във всички 
семейства да има здраве, късмет, любов и 
благополучие! Весела Коледа и щастлива Нова 
година!

Владимир Захариев, 
кмет на Община Босилеград

Поздравление на председателя на Националния съвет на българското 
национално малцинство в Сърбия Стефан Стойков по случай Коледните и 
Новогодишните празници

Скъпи сънародници, 
Коледните и Новогодишните празници носят 

в сърцата ни топлина, радост и надежда. Това са 
дни, в които отчитаме постигнатото през отиващата 
си година, а същевременно сме изпълнени с 
вяра и надежда за постигането на нови цели през 
настъпващата година!

Уверен съм, че през 2023 г. постигнахме много 
и че резултатите са видими. Знам също така, че ни 
чака още много работа през следващата година, 
нови предизвикателства, но вярвам, че ще успеем!

Искам да подчертая, че Националният съвет 
на българите в Сърбия и през 2023 г. поддържаше 
отлично сътрудничество с държавното ръководство 
на Република Сърбия и съответните министерства, 
благодарение на което бяха реализирани редица 
инициативи. 

Ще полагаме усилия да превъзмогваме 
разногласията, пристрастията и различията и да се 
обединяваме около общите каузи, а всичко с цел 

създаване на по-добри условия за упражняването 
на правата на българите в Сърбия, икономическото 
развитие на общините, в които живее компактно 
българско население и опазване на нашето културно 
и историческо наследство.  

Ръководството  на  Националния  съвет 
ще се старае да поддържа още по-добри 
отношения с държавните институции в Сърбия 
и България и да допринася за изграждането на 
добросъседските отношения между двете страни. 
Ще работим за създавнето на по-качествени 
условия за образование на майчин български 
език и осигуряването на стабилно финансиране 
на медиите, чийто основател е НС, както и на други 
медии на български език. НС ще полага усилия да 
реализира проекти и инициативи с цел създаването 
на по-качествени условия за упражняването 
на малцинствените ни права в сферите на 
образованието, информирането, културата и 

служебната употреба на майчиния български език. 
Нека през следващата година да проявяваме 

смелост и мъдрост, да имаме нови поводи да се 
гордеем с нови постижения, с повече реализирани 
проекти и с общи усилия да градим по-добро бъдеще 
за нас и нашите деца. 

Нека настъпващата 2024-та година дари всички 
сънародници и всички граждани на Р Сърбия със 
здраве, берекет, лично благоденствие, сили за 
ползотворни дела и много любов.

Стефан Стойков, 
Председател на НС на българите в Сърбия

Уважаеми читатели,

Пожелаваме ви да постешнете 

настъпващите светли 

празници в атмосфера на 

семеен уют и разбирателство 

с най-близките!

Честито Рождество Христово и 

щастлива Нова Година!

Новица Иванов
СЪЛЗИТЕ НА АНА
НАТАША ПАНИЧ НЕУМОРНО 
ПРОДЪЛЖАВА ДА ТВОРИ
Великолепен концерт 
на ПФА „Родолюбие” от 
Кюстендил 
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Заседание на ИС на 
Националния съвет

Изпълнителният съвет на Нацио-
налния съвет на българското национално 
малцинство в Сърбия на неотдавнаш-
ното си заседание разгледа дейностите на 
Съвета през изтеклия период в областта 
на образованието, информирането, 
културата и служебната употреба на 
българския език и писмо.

Членовете на ИС взеха положително 
решение по повод иска на Основното 
училище „Моша Пияде“ в с. Иваново 
за отпускане на финансови средства в 
размер на 100 хиляди динара за  купу-
ване на машина за почистване на поста-
вените подови настилки в четирите 

обекта на училището. Бе взето и решение 
от бюджета на Националния съвет да 
бъде финансирана закуската на учени-
ците в Основното училище „Христо 
Ботев“ в Цариброд, които се учат изцяло 
на майчин български език. 

Изпълнителният съвет взе решение и 
за отпускане на финансови средства за 
рекламни честитки и пожелания, които 
от името на Националния съвет ще бъдат 
излъчвани или публикувани в медиите 
по повод Новогодишните и Коледните 
празници.

П.Л.Р. 

НС на българското национално малцинство в Сърбия

Наградени най-успешните 
ученици в състезанието 
по български език и 
първенците на випуска 

По повод Новогодишните и Колед-
ните празнци в седалището на Нацио-
налния съвет на българското национално 
малцинство в Сърбия в Босилеград бе 
организирано тържество, на което бяха 
връчени парични награди на ученици от 
основното училище и гимназията в Боси-
леград, спечелили едно от първите три 
места в тазгодишното републиканско 
състезание по български език, както и на 
първенците на випуска в двете училища. 

Шестокласникът Борис Алексан-
дров получи ваучер на стойност от 5 
000 динара за спечелено първо място, а 
Даница Димитрова от пети и Предраг 
Миладинов от седми клас получиха по 2 
000 динара за завоювани трети места. 

Парични награди на стойност от 2 000 
динара бяха връчени и на гимназистките 
Йована Иванова и Милица Станойков 
от втори и Бояна Костов от първи клас, 
които спечелиха трети места на репу-
бликанското състезание по български. 
Ваучери от 2 000 динара получиха и 
учителите по български език от двете 
училища, участвали в подготовката на 
учениците, които спечелиха едно от 
първите три места. 

Националният съвет връчи парични 

награди и на тазгодишните първенци на 
випуска в основното училище и Гимна-
зията в Босилеград. Михаела Григорова, 
ученик на випуска в Гимназията, бе 
наградена с 20 000 динара, докато Клара 
Георгиева, първенец на випуска в ОУ, 
получи парична награда в размер на 15 
хиляди динара. 

На тържеството присъстваха и кметът 
Владимир Захариев и членовете на 
Изпълнителния съвет при НС.

Поздравявайки присъстващите, пред-
седателят на НС Стефан Стойков най-на-
пред честити на учениците за отличните 
резултати и им пожела успех в бъдеще. 
Той благодари на всички ученици, взели 
участие в състеазнието по български език 
тази година, и обеща, че ще се постарае 
Националният съвет от следващата 
година да увеличи наградите за най-у-
спешните състезатели.   

Стойков посочи, че за първи път тази 
година Националният съвет награждава 
първенците на випуска в основните и 
средните училища в Бослеград и Цари-
брод и че e  взето е решение това да стане 
традиция.   

П.Л.Р. Стартира газовата връзка между 
България и Сърбия

На официална церемония в Ниш на 10 
декември  президентите на Сърбия, България 
и Азербайджан - Александър Вучич, Румен 
Радев и Илхам Алиев, дадоха начало на 
експлоатацията на газовата връзка между 
България и Сърбия.

-Газопроводът с България ще диверсифицира 
източниците на газоснабдяване за Сърбия и ще 
засили националната сигурност на страната. 
Ще можем да купуваме газ и на свободния 
пазар, каза Вучич след като с колегите си 
натиснаха копчето, пускащо преноса на 
суровината, сред която ще има и доставки на 
азерски газ.

Начало на строителните дейности на 
българска територия по изграждане на 
интерконектора между двете държави бе 
дадено през февруари.

-Ние не просто свързваме нашите 
национални газопреносни мрежи, защото 

интерконекторът е нещо много повече 
от инфраструктурен път, а е символ на 
нарасналите технологични способности на 
нашите страни и на успешното ползотворно 
сътрудничество между трите страни, каза от 
своя страна Румен Радев.

Президентът на Азербайджан Илхам Алиев 
посочи, че връзките на страната му със Сърбия 
се развиват много динамично и припомни, 
„за стратегическото партньорство на двете 
държави, които бързо развиват отношенията 
си”.

Интерконекторът е част от Южния газов 
коридор, който доставя азерски газ от 
каспийското находище "Шах Дениз ІІ" до 
Европа.

Газовата връзка между Сърбия и България е 
с дължина 170 километра и е с капацитет до 1.8 
млрд. куб. М. годишно.

С.Б.

Покана за участие в търг
Издателство „Ново Братство” публикува покана за участие в търг за печатане 

на вестник „Ново Братство” през 2024 година. 
Обща информация:
- Формат: А3
- Обем: 12 страници
- Първа и последна страница: цветни
- Десетте вътрешни страници: черно-бели
- Периодичност: един брой на всеки две седмици, 23 броя през годината
- Вестник „Ново Братство” се печата на български език.
В търга могат да участват всички печатници.
Оферта за участие в търга трябва да се изпрати най-късно 15 дни след 

публикуването на поканата.
Информации на тел.: 018 242 700; Адрес: Издателство „Ново Братство”,  

„Кей 29 декември“ № 8, 18000 Ниш

Коледно-новогодишно тържество 
за босилеградските деца

По повод предстоящите Нового-
дишни и Коледни празници Община 
Босилеград и Центърът за култура 
,,Босилеград” организираха Коледно-но-
вогодишно тържество в Голямата зала на 
Дома на културата. В рамките на програ-
мата детският театър „Юга” от Ниш се 
представи със спектакъла „Новогодишно 
вълшебство”, а след това Дядо Коледа 
връчи новогодишни пакетчета на всички 
малчугани.

Бяха раздадени около 400 пакетчета 
на децата от 1 до 4 клас в основното 

училище, на малчуганите от детската 
градина, както и на деца, които не 
ползват услугите на детската градина. 
Новогодишните пакетчета осигури 
Община Босилеград.

Заедно с децата на тържеството 
присъстваха и техните учители, възпи-
тателки и родители, както и кметът 
Владимир Захариев и представители на 
общинското ръководство.

П.Л.Р. 
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ЛИСТАТА „АЛЕКСАНДЪР ВУЧИЧ – 
ЦАРИБРОД НЕ ТРЯБВА ДА СПРЕ“ 
СПЕЧЕЛИ МЕСТНИТЕ ИЗБОРИ В 
ЦАРИБРОД

Всичките 5 листи в Цариброд влизат в 
местния парламент. Листата „Александър Вучич 
– Цариброд не трябва да спре“ е с абсолютно 
мнозинство. Избирателната активност бе 
68,96%.

На предсрочните местни избори, провели 
се на 17 декември, по данни на Общинската 
избирателна комисия (ОИК), от общо 7960 
души с право на глас в Цариброд в 23-те 
секции гласуваха 5489 или 68,96%. Броят на 
невалидните бюлетини е 226 (4,12%).

Според предварителните резултати 
на ОИК, съобщени на 18 декември на 
пресконференция след заседанието на 
комисията, на местните избори в община 
Цариброд кандидатската листа „Александър 
Вучич – Цариброд не трябва да спре“ спечели 
най-много гласове - 2606 (47,48 на сто), което 
ѝ осигурява 15 от общо 29 места в местния 
парламент. Втора, но почти с тройно по-нисък 

резултат, е опозиционната коалиция „Сърбия 
срещу насилието”, за която гласуваха 880 
избиратели (16,03) и тя ще има 5 мандата в 
парламента. Трета се класира кандидатската 
листа „Ивица Дачич - премиер на Сърбия“ 
със 610 гласа (11,11%), което ѝ обезпечава 
3 мандата. Кандидатската листа „Сръбско 
движение ДВЕРИ – от сърце за Цариброд – 
Борис Колев” получи 760 гласа (13,85%) и 4 
мандата, докато Демократическата партия на 
българите спечели 407 гласа (7,41%) , т.е. 2 
места в общинския парламент.

Секретарят на ОИК Желко Вощич сподели 
още, че всички избирателни секции са открити 
на време и не е имало по-големи нередности, 
които да повлияят на избирателния процес: 
„Всичко мина както трябва. Нередностите, 
които бяха регистрирани този ден, не повлияха 
на хода на гласуването и не бяха от такъв 
характер, за да се наложи прекъсване на 

гласуването или в тази избирателна секция 
то да бъде анулирано“, уточни Вощич. Той 
добави, че представители от CESID и ОССЕ 
са наблюдавали изборите и не са имали 
забележки при предаването на изборните 
книжа и материали от секционните избирателни 
комисии на ОИК, нито пък при посещението на 
няколко избирателни секции.

След изтичане на срока за подаване на 
жалби срещу решенията на избирателната 
комисия, с които тя се е произнесла по 
възражения относно местните избори, на 
заседанието си на 25 декември Общинската 
избирателна комисия обяви окончателните 
резултати от изборите за съветници в 
Общинския съвет на Цариброд. Според думите 
на Вощич окончателните резултати отговарят 
във всички отношения на предварителните 
резултати и могат да бъдат намерени на сайта 
на Републиканската избирателна комисия, 
както и на сайта на Община Цариброд.

В седемдневен срок от датата на обявяване 
на окончателните резултати от местните избори 
избирателната комисия с решение връчва 
мандати на кандидатите за съветници по реда 
им в избирателната листа, започвайки от 
първия кандидат и издава удостоверения за 
избор за съветник. След това в десетдневен 
срок председателят на съвета от предишното 
свикване насрочва учредително заседание 

на съвета, което трябва да се проведе не по-
късно от 30 дни от датата на публикуване на 
решението за разпределяне на мандатите.

Що се отнася до парламентарните избори 
в община Цариброд, ОИК на заседанието 
си на 23 декември отхвърли едно искане 
за анулиране на гласуването във всички 
избирателни секции на територията на 
община Цариброд. След изтичане на срока за 
подаване на възражения до Републиканската 
избирателна комисия, ако няма такива, 
Общинската избирателна комисия ще 
публикува обобщен доклад за гласуването на 
парламентарните избори.

Според данни, обявени на сайта на 
Републиканската избирателна комисия, 
от 7923 избиратели на предсрочните 
парламентарни избори в Цариброд са 
гласували 5511 граждани, (69,55%) в 23 
избирателни секции. Кандидатската листа 
„Александър Вучич – Сърбия не трябва да 
спре“ е спечелила най-много гласове – 2928 
(53.15%), листата „ Сърбия срещу насилието“ 
– 986 (17,9%), листата на коалицията 
„Заветници“ и движение „Двери“  – 487 
(8,84%), а за листата „Ивица Дачич – премиер 
на Сърбия“ са гласували 460 граждани (8,35%). 
Останалите листи спечелиха значително по-
малко гласове. 

Андрияна Ташков Александров

Резултати от извънредните 
парламентарни избори в Сърбия

Листата „Александър Вучич - Сърбия не трябва да спре“ спечели победа на извънредните 
парламентарни избори в Сърбия с 46,71 процента от гласовете и в новия състав на 
републиканския парламент ще има 128 депутати, което й дава възможност самостоятелно да 
сформира правителство. 

Кандидатска листа Брой 
спечелени 

гласове

Процент

1. АЛЕКСАНДЪР ВУЧИЧ - СЪРБИЯ НЕ ТРЯБВА ДА СПРЕ 1.778.618 46,71
2. ИВИЦА ДАЧИЧ - ПРЕМИЕР НА СЪРБИЯ 249.521 6,55
3. Д-Р ВОИСЛАВ ШЕШЕЛ - СРЪБСКА РАДИКАЛНА ПАРТИЯ 55.765 1,46
4. МИЛИЦА ДЖУРДЖЕВИЧ СТАМЕНКОВСКИ - БОШКО ОБРАДОВИЧ - 
НАЦИОНАЛНО СЪБИРАНЕ - ДЪРЖАВОФОРМИРАЩА СИЛА - СРЪБСКА 
ПАРТИЯ ЗАВЕТНИЦИ - СРЪБСКО ДВИЖЕНИЕ ДВЕРИ

105.134 2,76

5. Д-Р МИЛОШ ЙОВАНОВИЧ - НАДЕЖДА ЗА СЪРБИЯ - СРЪБСКА 
КОАЛИЦИЯ НАДЕЖДА - НОВ ДСС - ПОКС - ВОИСЛАВ МИХАЙЛОВИЧ 

191.249 5,02

6. СЪЮЗ НА ВОЙВОДИНСКИТЕ УНГАРЦИ - ЗА НАШИЯ ПРЕЗИДЕНТ, 
ЗА НАШАТА ОБЩНОСТ, ЗА БЪДЕЩЕТО!

64.586 1,7

7. СЪРБИЯ СРЕЩУ НАСИЛИЕТО - МИРОСЛАВ МИКИ АЛЕКСИЧ - 
МАРИНИКА ТЕПИЧ (ПАРТИЯ НА СВОБОДАТА И СПРАВЕДЛИВОСТТА, 
НАРОДНО ДВИЖЕНИЕ НА СЪРБИЯ, ЗЕЛЕНО-ЛЯВ ФРОНТ, ДА 
НЕ ЗАДУШВАМЕ БЕЛГРАД, ЕКОЛОГИЧНО ВЪСТАНИЕ - ЧУТА, 
ДЕМОКРАТИЧНА ПАРТИЯ, ДВИЖЕНИЕ НА СВОБОДНИТЕ ГРАЖДАНИ, 
СЪРБИЯ ЦЕНТЪР, ЗАЕДНО, ДВИЖЕНИЕ ЗА ПРОМЯНА, ОБЕДИНЕНИ 
ПРОФСЪЮЗИ НА СЪРБИЯ "СЛОГА", НОВО ЛИЦЕ НА СЪРБИЯ)

901.808 23,68

8. УСАМЕ ЗУКОРЛИЧ - ОБЕДИНЕНИ ЗА ПРАВДА - ПАРТИЯ НА 
СПРАВЕДЛИВОСТТА И ПОМИРЕНИЕТО - БОШНЯЦИТЕ ОТ САНДЖАК, 
ТОМИСЛАВ ЖИГМАНОВ - ДЕМОКРАТИЧЕН СЪЮЗ НА ХЪРВАТИТЕ ВЪВ 
ВОЙВОДИНА

29.040 0,76

9. СДА НА САНДЖАК - Д-Р СЮЛЕЙМАН УГЛЯНИН 21.746 0,57
10. ЗАЕДНО ЗА БЪДЕЩЕТО И РАЗВИТИЕТО - КОАЛИЦИЯ ЗА МИР И 
ТОЛЕРАНТНОСТ 

6.779 0,18

11. НАРОДНА ПАРТИЯ - СИГУРЕН ИЗБОР, СЕРИОЗНИ ХОРА - ВУК 
ЙЕРЕМИЧ, Д-Р САНДА РАШКОВИЧ ИВИЧ, СИНИША КОВАЧЕВИЧ, 
ВЛАДИМИР ГАИЧ, МАРИНА ЛИПОВАЦ ТАНАСКОВИЧ

33.395 0,88

12. ДОБРО УТРО, СЪРБИЯ - САША РАДУЛОВИЧ (ДЕБ) - БОРИС ТАДИЧ 
(СДС) - АНА ПЕИЧ (ОТВЛЕЧЕНИ БЕБЕТА)

45.090 1,18

13. ПОЛИТИЧЕСКАТА БОРБА НА АЛБАНЦИТЕ ПРОДЪЛЖАВА - ШАИП 
КАМБЕРИ

13.503 0,35

14. Д-Р БРАНИМИР НЕСТОРОВИЧ - НИЕ - ГЛАСЪТ НА НАРОДА, ПРОФ. 
Д-Р БРАНИМИР НЕСТОРОВИЧ

178.358 4,68

15. СЪРБИЯ НА ЗАПАД - ДА СЕ ПИТА ПРОФЕСИЯТА 5.473 0,14
16. РУСКА ПАРТИЯ - СЛОБОДАН НИКОЛИЧ 11.347 0,3
17. ЧЕДОМИР ЙОВАНОВИЧ - ТРЯБВА ДА БЪДЕ ПО-РАЗЛИЧНО 9.230
18. АЛБАНСКА ДЕМОКРАТИЧНА АЛТЕРНАТИВА -  ОБЕДИНЕНА 
ДОЛИНА 

3.228 0,08

Републиканската избирателна комисия реши на 30 декември да бъдат повторени изборите за 
депутати в 28 избирателни секции в Сърбия. Установено е, че общият брой на  избирателите в 
местата, където се провеждат повторни избори, е 12 240. По тези места се повтаря гласуването 
за избор на народни депутати поради неустановяване на резултатите от проведените на 17 
декември или поради анулиране на гласуването.

П.Л.Р.

На извънредните парламентарни избори в Босилеград

Убедителна победа на 
кандидатската листа „Александър 
Вучич - Сърбия не трябва да спре“

На Извънредните парламентарни избори, проведени на 17 декември, в Босилеградска община 
убедителна победа спечели кандидатската листа „Александър Вучич - Сърбия не трябва да спре”, която 
получи 3 297 гласа или 76,16% от броя на пуснатите бюлетини. Кандидатската листа „Сърбия срещу 
насилието - Мирислав Алексич - Мариника Тепич“ подкрепиха 404 избиратели (9,56%), а за листата 
„Ивица Дачич - премиер на Сърбия” бяха пуснати 226 бюлетини (5,22%). Листата „Милица Джурджевич 
Стаменковски - Бошко Обрадович - Народно събиране - Държавноформираща сила - Сръбска партия 
Заветници - Сръбско движение Двери“ сечели 52 гласа (1,22%), докато останалите листи получиха 
подкрепа под 1%. 

От общо вписаните 7 106 пълнолетни граждани в Босилеградска община с право на глас, на изборите 
са гласували 4 329 или 60,92%.

И този път гласуването бе организирано на 31 избирателни секции - 4 в Босилеград, 2 в село 
Райчиловци и 25 в останалите села на общината. По време на изборите не са регистрирани нарушения. 

Кандидатска листа Брой 
гласували

1. АЛЕКСАНДЪР ВУЧИЧ - СЪРБИЯ НЕ ТРЯБВА ДА СПРЕ 3297
2. ИВИЦА ДАЧИЧ - ПРЕМИЕР НА СЪРБИЯ 226
3. Д-Р ВОИСЛАВ ШЕШЕЛ - СРЪБСКА РАДИКАЛНА ПАРТИЯ 39
4. МИЛИЦА ДЖУРДЖЕВИЧ СТАМЕНКОВСКИ - БОШКО ОБРАДОВИЧ - 

НАЦИОНАЛНО СЪБИРАНЕ - ДЪРЖАВНОФОРМИРАЩА СИЛА - СРЪБСКА ПАРТИЯ 
ЗАВЕТНИЦИ - СРЪБСКО ДВИЖЕНИЕ ДВЕРИ

52

5. Д-Р МИЛОШ ЙОВАНОВИЧ - НАДЕЖДА ЗА СЪРБИЯ - СРЪБСКА КОАЛИЦИЯ 
НАДЕЖДА - НОВ ДСС - ПОКС - ВОИСЛАВ МИХАЙЛОВИЧ 

36

6. СЪЮЗ НА ВОЙВОДИНСКИТЕ УНГАРЦИ - ЗА НАШИЯ ПРЕЗИДЕНТ, ЗА 
НАШАТА ОБЩНОСТ, ЗА БЪДЕЩЕТО!

6

7. СЪРБИЯ СРЕЩУ НАСИЛИЕТО - МИРОСЛАВ МИКИ АЛЕКСИЧ - МАРИНИКА 
ТЕПИЧ (ПАРТИЯ НА СВОБОДАТА И СПРАВЕДЛИВОСТТА, НАРОДНО ДВИЖЕНИЕ 
НА СЪРБИЯ, ЗЕЛЕНО-ЛЯВ ФРОНТ, ДА НЕ ЗАДУШВАМЕ БЕЛГРАД, ЕКОЛОГИЧНО 
ВЪСТАНИЕ - ЧУТА, ДЕМОКРАТИЧНА ПАРТИЯ, ДВИЖЕНИЕ НА СВОБОДНИТЕ 
ГРАЖДАНИ, СЪРБИЯ ЦЕНТЪР, ЗАЕДНО, ДВИЖЕНИЕ ЗА ПРОМЯНА, ОБЕДИНЕНИ 
ПРОФСЪЮЗИ НА СЪРБИЯ "СЛОГА", НОВО ЛИЦЕ НА СЪРБИЯ)

404

8. УСАМЕ ЗУКОРЛИЧ - ОБЕДИНЕНИ ЗА ПРАВДА - ПАРТИЯ НА 
СПРАВЕДЛИВОСТТА И ПОМИРЕНИЕТО - БОШНЯЦИТЕ ОТ САНДЖАК, ТОМИСЛАВ 
ЖИГМАНОВ - ДЕМОКРАТИЧЕН СЪЮЗ НА ХЪРВАТИТЕ ВЪВ ВОЙВОДИНА

8

9. СДА НА САНДЖАК - Д-Р СЮЛЕЙМАН УГЛЯНИН 3
10. ЗАЕДНО ЗА БЪДЕЩЕТО И РАЗВИТИЕТО - КОАЛИЦИЯ ЗА МИР И 

ТОЛЕРАНТНОСТ 
3

11. НАРОДНА ПАРТИЯ - СИГУРЕН ИЗБОР, СЕРИОЗНИ ХОРА - ВУК ЙЕРЕМИЧ, 
Д-Р САНДА РАШКОВИЧ ИВИЧ, СИНИША КОВАЧЕВИЧ, ВЛАДИМИР ГАИЧ, 
МАРИНА ЛИПОВАЦ ТАНАСКОВИЧ

3

12. ДОБРО УТРО, СЪРБИЯ - САША РАДУЛОВИЧ (ДЕБ) - БОРИС ТАДИЧ (СДС) - 
АНА ПЕИЧ (ОТВЛЕЧЕНИ БЕБЕТА),

16

13. ПОЛИТИЧЕСКАТА БОРБА НА АЛБАНЦИТЕ ПРОДЪЛЖАВА - ШАИП 
КАМБЕРИ

2

14. Д-Р БРАНИМИР НЕСТОРОВИЧ - НИЕ - ГЛАСЪТ НА НАРОДА, ПРОФ. Д-Р 
БРАНИМИР НЕСТОРОВИЧ

26

15. СЪРБИЯ НА ЗАПАД - ДА СЕ ПИТА ПРОФЕСИЯТА 1
16. РУСКА ПАРТИЯ - СЛОБОДАН НИКОЛИЧ 2
17. ЧЕДОМИР ЙОВАНОВИЧ - ТРЯБВА ДА БЪДЕ ПО-РАЗЛИЧНО 4
18. АЛБАНСКА ДЕМОКРАТИЧНА АЛТЕРНАТИВА -  ОБЕДИНАЕНА ДОЛИНА 0
ОБЩО: 4 329

П.Л.Р.
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Пожелания на 
гражданите на 
Босилеградска община за 
Новата 2024 година

Нова година е символ на ново начало, 
време, в което хората правят равносметка 
за отминаващата и си поставят цели, 
планове и мечти за идващата година. В 
навечерието на Новогодишните и Колед-
ните празници попитахме гражданите 
на Босилеградска община с какви поже-
лания посрещат Новата 2024 година.

Таня Илиева Димитров, стоматоло-
гична сестра - Нека Новата година донесе 
мир в света и взаимно уважение между 
хората. На семейството ми, на колегите в 
Здравния дом в Босилеград и на всички 
съграждани, пожелавам весело изкар-
ване на Новогодишните и Коледните 
празници, здраве, спокойствие, успех и 
всички да сме заредени с положителна 
енергия през Новата 2024 година. Нека 
всичките Ви дела бъдат увенчани с успех 
и носят удовлетворение и радост!

Живко Велинов, работник - Трудно-
стите и грижите да останат зад нас в 
отминаващата година, а Новата да ни 
бъде по-успешна и по-сполучлива, изпъ-
лнена с любов, мир и просперитет. На 
всички граждани на Община Босиле-
град пожелавам крепко здраве, щастие 
и успехи във всяко начинание. Нека през 
Новата година в Босилеградска община 
да има повече детски плач и врява в 

домовете, берекет, по-богата реколта на 
селскостопаните и да се откриват повече 
работни места за младите.  

Мая Анастасова, работничка - Поже-
лавам на всички хора по света здраве, 
мир и благополучие. Всичко, което е 
било лошо, нека си остане в старата 
година, а Новата да посрещнем с нови 
надежди и вяра в по-добро бъдеще. На 
съгражданите си пожелавам да бъдем 
повече съпричастни и сплотени, а 
завистта, злобата и алчността да отстъпят 
мястото на усмивките и любовта. На 
всички ученици и студенти пожелавам 
успехи в училището и в университетите, 
а на родителите им повече работа и 
по-добри заплати.  

Боян Стоименов, икономист - Най-на-
пред пожелавам здраве на моето семей-
ство и на всички хора. Нека мир, сговор 
и взаимно разбирателство да царуват по 
целия свят, всеки да осъществява мечтите 
си и да му се сбъдват желанията. Новата 
година да донесе икономическо развитие 
на нашата община, да се подобри 
жизнения стандарт на хората и всички 
да бъдем по-весели и изпълнени с повече 
вяра и надежда.

Гордана Митова, библиотекар - 
Отправям искрени пожелания за здраве, 
мир, късмет и благополучие във всеки 
дом. Специално на дечицата поже-
лавам Дядо Коледа да им донесе хубави 
подаръци, а на абонатите на Народната 
библиотека „Христо Ботев“ в Босилеград 
пожелавам ползотворно сътрудниче-
ство с нас през Новата година и лично и 
семейно щастие.

Зоран Стоименов, работник - Нека 
Новата да посрещнем с нови надежди, 
хубави пожелания и вяра в по-добро 
бъдеще. Честитя Новогодишните и 
Коледните празници на всички хора, с 
пожелания за крепко здраве, мир, радост 
и успехи на личен и семеен план. Дано 
през Новата година има повече инве-
стиции в нашата община, да се открият 
нови работни места за младите и да се 
създават по-добри условия за оживява-
нето на селата.  

Мая Стойнев, студентка по английска 
филология - Лично на мен, на семей-
ството ми и на близките, пожелавам 
добро здраве, щастие, успехи и много 

усмивки. Пожелавам в света да владее 
мир и всеки човек да сбъдва мечтите си. 
Надявам се през Новата година в нашата 
община да се откриват повече нови 
работни места за младите и да се реали-
зират  нови проекти за по-добър живот 
на всички граждани на Босилеград. 

Игор Иванчов, възпитател в учениче-
ското общежитие - Пожелавам на всички 
хора крепко здраве, късмет, всички да 
се обичат и взаимно да се уважават. На 
мен и на близките ми пожелавам много 
успехи във всяко начинание, хубави 
моменти, пътувания... Нека през новата 
година да се раждат нови надежди и да 
се създава по-добро бъдеще за всички 
граждани на общината ни. Нашият град 
да продължи да се благоустроява и да 
се откриват нови модерни магазини и 
други обекти.

П.Л.Р. 

Благодарност
Искам да изкажа благодарност към 

Министерството на труда, заетостта, военните 
и социалните въпроси на Република Сърбия, 
ръководено от министър Никола Селаквич, 
което ми спомогна да си купя семейна 
къща в с. Райчиловци, съгласно Закона за 
финансово подпомагане на семействата 
с деца и Наредбата за условията и реда за 
упражняване на правото на отпускане на 
финансови средства за строеж или участие 
в закупуването на къща или апартамент въз 
основа на раждането на дете.

Благодаря и на Службата за закрила 
на децата към Общинска администрация 
Босилеград и г-жа Снежана Владимиров, 
члена на Общинския съвет Даниел Миланов, 
на Данъчната администрация в  Босилеград, 
г-жа Жаклина Миладинович Глигоров и 
г-н Славко Миланов, както и на адвоката 
Александра Йович, които също ми оказаха 
помощ при кндидатстването. 

Специално благодаря и на моето 
семейство - дъщерята Касия, сина Славко и 
съпруга Любиша.

П р е п о р ъч в а м  н а  р о д и те л и те  н а 
новородени деца, които нямат собствено 
жилище, да се обърнат към съответното 
министерство и да кандидатстват по 
горе посочената наредба за получаване 
на средства за строеж или участие в 
закупуването на къща или апартамент. 
Наредбата предвижда, че правото за 
получаване на средства може да упражнява 
кандидатът за закупуване на жилище или 
апартамент в размер на 20% от стойността 
на имота, оценена от съответния данъчен 
орган, съответно най-много в размер на 
20% от покупнатa цена, определена от 
предварителния договор за покупко-продажба 
на недвижимия имот.

Мир по света, весели Новогодишни и 
Коледни празници!

Сузана Стоичков Стоянов,
с. Райчиловци, Босилегрaд
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ПОЖЕЛАНИЯ НА 
ЦАРИБРОДЧАНИ 
ЗА НОВАТА 2024 
ГОДИНА

Даниела Тодоров, продавач - Пожелавам 
на всички добро здраве, щастие, мир и 
благоденствие. Нека през Новата година 
да има в Цариброд повече работа, повече 
млади и дечица, да се обичаме, да си 
помагаме, да не сме завистливи. 

Мария Димитров, работник в туристи-
ческия бранш - Първо пожелавам много 
здраве, щастие и любов. Kогато имаме 
здраве, имаме всичко. Нека 2024 бъде 
по-добра от предишната.

Ненад Костов, организатор транспорт 
и логистика - Пожелавам на всички 
много здраве, много късмет, много, 
много успехи през 2024 година, а преди 
всичко да бъдат здрави и да се обичат.

Валентин Живков, продавач - През 
Новата година желая всичко най-хубаво, 
щастие, здраве и да има повече пари. 
Пожелавам отваряне на работни места 
в Цариброд, за да има къде хората да 
работят. Най-важното е да се запази мир 
в света.

Мария Петров, пенсионер - Най-на-
пред пожелавам здраве на всички. 
На младите пожелавам да завършат 
училище и да намерят работа тук 
при нас, да не отиват другаде, да има 
по-добри заплати. Най-важното е да 
бъде мир и тогава всичко ще си бъде 
както трябва. Много здраве, щастие и 
успех през Новата година!

Милош Стоядинов, магистър по иконо-
мика - За Новата година мога да пожелая 
на хората, в смисъл най-важното което 
е, да са живи и здрави. Пожелавам им 
да си прекарат хубаво празниците, да 
си хапнат, да си пийнат, да са весели със 
семействата и догодина да им е по-ха-
баво отколкото тази.

Борис Лазаров, журналист - Моите 
пожелания за Новата година са здраве, 
любов, късмет и мир в света. Нека да е 
плодородна, весела и щастлива. 

В навечерието на предстоящите 
Новогодишни и Коледни празници 
попитахме жителите на Цариброд 
какви са техните пожелания за 
Новата година.

Андрияна Ташков Александров

ВЪЗПИТАНИЦИТЕ 
НА МУЗИКАЛНАТА 
ШКОЛА ПОДАРИХА 
НА ЦАРИБРОДЧАНИ 
КРАСИВА И 
ВЪЛШЕБНА 
МУЗИКАЛНА 
НОВОГОДИШНА 
ВЕЧЕР 

В навечерието на предстоящите праз-
ници учениците от царибродския отдел 
на Основното музикално училище „Д-р 
Драгутин Гостушки“ от Пирот подариха 
на своите близки и съграждани традици-
онния Новогодишен концерт. От нового-
дишно украсената сцена в препълнената 
Голяма зала на Културни център прозву-
чаха известните класически произве-
дения, изпълнени от над 20 ученици от 
класовете по пиано, акордеон и цигулка. 
Концертът започна с изпълнение на хора 
на музикалната школа. Включително 
децата от хора на Основното училище 
„Христо Ботев“, който бе специален 
гост, в музикалната вечер участваха над 
50 участници. Придружени от хора на 
най-малките ученици на цариброд-
ското основно училише, в самия край на 
концерта те изпълниха песента „Да рата 
не буде“ и докоснаха сърцата на публи-
ката, която ги награди с бурни апло-
дисменти.

Това беше поредната музикална 
честитка за Новогодишните и Коледните 
празници, която в края на календарната 
година учениците подаряват на своята 
публика. „Това е хубав начин с музика да 
се сбогуваме със старата и да посрещнем 
с музика 2024 година“, сподели Мария 
Миялкович, директор на музикалното 
училище „Д-р Драгутин Гостушки”. 

В училището са доволни, че тази 
година завършват с изключителни 
резултати и с особена радост споделят 
постиженията на около 50 състезатели от 
началото на учебната година,  завоювали 
първи, втори и трети места.

Андрияна Ташков Александров
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Наближават най-семейните от 
всички празници

Божият син се ражда, 
за да възстанови 
връзката между 
небето и земята

В празничния ни календар от векове 
има цял наниз от забележителни дати, 
които по традиция събират цялото 
семейство. Разпръснати са във всички 
сезони, сякаш да напомнят колко е 
важно да не губим връзка с близките 
си. Именни дни, родови срещи, селски 
събори – все очаквани и любими поводи 
да се подредим около празничната 
трапеза. Сред всички тях с особена 
радост и внимание подготвяме Бъдни 
вечер – за християнина празник с хиля-
долетна история.

Бъдни вечер и Коледа са най-светлите 
празници в годината. Това са моменти на 
вълшебство, топлина и уют в сърцата... 
Коледа ни кара да мечтаем, прави ни 
по-усмихнати, по-сърдечни, по-добри 
един към друг!  Коледа е най-чаканият 
празник за милиони хора по света.

Бъдни вечер – самото му име произ-
хожда от бдение или бъднини. На 
Бъдни вечер е началото на празнен-
ството, възславящо Христовото раждане. 
Християнският празник, който предше-

ства раждането на Христос сред народа 
се нарича още - Суха Коледа, Крачун, 
Малка Коледа, Детешка Коледа, Мали 
Божич, Наядка. 

Малката Коледа или Бъдни вечер е 
един от най-светите семейни празници. 
Целият ден минава в подготовка на 
вечерната трапеза, която задължително 
е постна, а ястията трябва да са 7 или 9 
на брой (колкото са дните в седмицата 
и месеците на бременността). Вечерта 
семейството се събира около трапезата, а 
най-възрастният я прекадява и разчупва 
питката „Боговица“, като първото парче 
е за Богородица, второто е на къщата, 
третото - за бабата, и така до най-малкия 
член на семейството.

Именно тези събития дават началото 
на празника Рождество Христово. И 
както вече казахме, той започва още на 
Бъдни вечер. Важен момент от коледната 
обредност е коледуването. То започва 
още в полунощ срещу празника. Участ-
ници в обичая са само мъже – ергени, 
годеници и  по-рядко млади, омъжени 
мъже. Наричат ги „коладници”, „коле-
дарци”.

Коледарите са пременени в праз-
нично облекло, с украсени калпаци с 
китки от чимшир и  бръшлян и с венци 
от пуканки, сушени сливи и стафиди. 
В ръце коледарите носят дълги геги от 
лесково или дряново дърво. Коледар-
ските чети тръгват да обикалят селото 
от полунощ до сутринта на Коледа, за 
да възвестят с песен и благослов ражда-
нето на Млада Бога. Стопаните отдалеч 

ги чуват и с радост отварят портите на 
дворовете си. 

Днес обичаят се спазва и в нашите 
краища, но по друг начин, коледари са 
главно малки момчета, които тръгват 
да обикалят рано сутринта на 6 януари, 
но за съжаления не всички си научават 
коледните песни, с които да бладославят 
домакините и дома, в който идват. А 
репертоарът от коледни песни е много 
богат, всички те представляват обредно 
пожелание, типично за началото на 
годината – за плодородие, късмет, здраве 
и щастлив живот.

Ето една, която рецитират нашите 
коледари и която тези, които не знаят, 
могат да си научат:

Година се вали с Младога Бога и 
Божича

и с млада дечица, с яренца, ягненца, 
прасенца, телчинка

и с много здраве, радост и срекьу у туя 
кукьу!

Куту, куту бабине кокошкье,
куде одиле, у скут носиле!
Следва святата нощ на 7 януари/25 

декември, в която Църквата празнува 
Рождество Христово, раждането на 
Исус Христос, който е Божият Син и 
Спасител на всички хора. Раждането на 
Исус Христос поставя начало на ново 
летоброене. Рождество Христово е не 
само граница във времето, то е празник 
и начало. Рождество Христово е начало 

в духовната история на човечеството – 
Божият син се ражда, за да възстанови 
връзката между небето и земята, изгу-
бена след грехопадението.

Този свят ден в християнската религия 
и култура е описан в евангелията на Лука 
и Матей.

Светите Апостоли разказват за роди-
телите на Иисус – Мария и дърводелецa 
Йосиф, потомък на самия цар Давид. 
Те пътували от град Назарет към град 
Витлеем, родното място на съпругa. 
Опитали се да отседнат в страннопри-
емница, но не могли да намерят място 
и били принудени да пренощуват в една 
пещера край града, в която по онова 
време пастирите затваряли своите овце. 
Именно в тази нощ бил роден и младе-
нецът Иисус. Според евангелията, на 
небето изникнала необикновена свет-
лина и пред намиращите се наоколо 
пастири се появил ангел. Той им казал, 
че в тази свята нощ на света се е родил 
Спасителя и така те станали първите, 
които се поклонили на християнския 
Бог. В навечерието на светлия празник 
на Христовото Рождество отново съпре-

живяваме дългоочаквания младенец, за 
чието идване човечеството се подготвя 
още от времето на праотците с вяра и 
съкровена надежда за изпълнението на 
даденото от Бога обещание.

Прекланяме се пред величието на 
неизповедимия Божи промисъл, споде-
ляме удивлението на ангелското войн-
ство и радостта на витлеемските пастири, 
удостоени да са първи свидетели на 
рождението по плът на нашия Господ 
и Спасител Исус Христос. Мислено се 
пренасяме в покрайнините на Витлеем, 
където пещерата става първи земен дом 
на богомладенеца, а скромните пастири 
и безсловесните животни - негово първо 
земно обкръжение.

Рoждеcтвенcкият пpaзник е изpaз нa 
идеятa, че c paждaнетo нa Иcуc Xpиcтoc 
пpед вcеки вяpвaщ чoвек cе oткpивa 
възмoжнocттa дa пocтигне чpез вяра 
и христоподобен живoт cпacение нa 
душaтa cи.

Коледа е Магия, но  Магията е в 
самите нас! Нека си създадем едно 
вълшебно преживяване с вяра в доброто, 
с топлина в сърцата и празнична 
мелодия в душата!

Весели празници със Светлината 
около нас и вътре в нас!

Подготви Д. Христова
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ТОДОР ГЕОРГИЕВ ПОЛУЧИ 
НАГРАДАТА „БИЗНЕС 
ЛИДЕР ЗА 2023“ 

Тодор Георгиев, директор на фирмата 
„Е. Миролио“ ООД, Цариброд, стана 
носител на наградата „Бизнес лидер 
за 2023“, която се присъжда от Сръб-
ската стопанска камара на най-добрите 
и успешни бизнес лидери за годи-
ната. Същата награда получиха още 20 
бизнес лидери. На сесията на съвета на 
Сръбската стопанска камара в Белград 
бяха раздадени годишни награди на 
компании, осъществили значителни 
бизнес успехи, както и специални 
награди за приноса в икономическото и 
социално развитие.

- Да се наредиш сред най-добрите 
бизнес лидери в Сърбия никак не е 
лесно, особено ако се имат предвид 
икономическите условия през изминава-
щата година. Как успяхте?

- Без значение, че наградата се 
присъжда на индивид, смятам, че всички 
работещи в колектива са заслужили, от 
моите сътрудници до производствените 
работници, защото без успешно произ-
водство и качествен продукт не можем да 
излезем на пазара и да постигнем бизнес 
успехи, а също така и самият мениджър, 
директорът, не може да бъде успешен 
без успешен колектив.

Георгиев започва трудовата си 
кариера през 1980 г. в тогавашното 
конфекционно предприятие „Свобода“. 
През 2006 г. намира стратегически 
партньор от Гърция, модната марка 
„Дика“, която купува предприятието 
„Свобода във фалит“ и основава търгов-
ската фирма „Интертекст“ ООД, а него 
назначава за директор. Той продължава 
да изпълнява същите задължения и 
след 2017 г., когато компанията започва 
работа с нов собственик, италианската 

фирма „Едоардо Миролио“, а благода-
рение на неговите усилия, през същата 
година новосъздадената фирма „Е. 
Миролио“ в Цариброд закупува компа-
нията „Първи май“ Пирот и като майка 
фирма я причислява към себе си. В 
момента има общо 320 заети, като около 
80 от тях работят в Цариброд, а около 240 
в Пирот, всичките първа смяна. Тенден-
цията е към увеличаване на работната 
ръка, но ситуацията на пазара на труда 
е неприятна, особено в Цариброд, тъй 
като младите все по-рядко избират 
текстилния бранш, така че фирмата 
има проблем с работната ръка“, посочва 
Георгиев.

- Доколко сте доволни от дейността 
на компанията и какви други проблеми 
срещате в работата си?

- Като успешна, компанията в момента 
няма някакви проблеми, особено не 
финансови. Работим нормално, изпъл-
няваме всички задължения към държа-
вата и работниците, плащаме навреме 
данъци и вноски, заплатите се изплащат 
до десето число на следващия месец. По 
отношение на платежоспособността сме 
добре, нямаме проблеми с финансите, 
нямаме кредити, нямаме дългове. Ние 
нямаме тези проблеми благодарение на 
нашата компания майка, която е една 
от най-добрите в текстилната инду-
стрия, която работи в цяла Европа и има 
около три хиляди работници. Пробле-
мите са липсата на работна ръка и също 
така високите данъци и вноски и ние се 
старем чрез Стопанската камара да се 
подобри бизнес средата и да се намалят 
тези данъци и вноски, за да може иконо-
миката да функционира и да работи 
малко по-свободно.

Благодарение на това, че италиан-
ската фирма е производител на платове, 
фирмата ѝ в Цариброд няма проблеми 
нито с добавянето на материали, нито 
с пласирането на готовите продукти. 
Продуктите се предлагат на пазара чрез 
собствените магазини на компанията, 
които са около 35 в цяла Европа, във 
Франция, България, Румъния, Грузия и 
един малък магазин в Пирот.

- Какви са плановете за следващата 
година?

- Плановете за 2024 г. предвиждат 
главно увеличаване обема на производ-
ство и наемане на нови работници. Също 
така работим и по стандартизацията 
на компанията, тъй като Европейският 
съюз е много строг и без стандарти е 
трудно да предлагаме нашите продукти 
на европейския пазар. Работим по 

няколко ISO сертификата и планът е 
да ги приключим до средата на следва-
щата година, за да можем да работим 
нормално в Европейския съюз.

Наградите на Сръбската стопанска 
камара са учредени през 1969 г. и носи-
телите на тези традиционни престижни 
признания винаги са били тези, които 
със своята работа, ангажираност и резул-
тати са се откроявали като най-успешни 
и най-добри.

Че наградата е попаднала в правил-
ните ръце, когато става въпрос за 
нашия съгражданин Тодор Георгиев, се 
потвърждава и от факта, че от някогаш-
ните големи стопански предприятия в 
Цариброд единствено шивашкият цех е 
продължил да работи и то благодарение 
на неговата ангажираност.

Андияна Ташков Александров

МАНДРАТА „СТАРА 
ПЛАНИНА“ В ЦАРИБРОД 
ПРОДЪЛЖАВА 
ТРАДИЦИЯТА СИ ДА 
РАЗДАВА НОВОГОДИШНИ 
ПОДАРЪЦИ

Мандрата „Стара планина“ и този 
път раздаде новогодишни подаръци 
на всички бебета, родени през годи-
ната, общо 35, както и пакети със свои 
продукти на техните родители. В хубаво 
предпразнично настроение и приятна 
обстановка подаръците раздаде Дядо 
Коледа в залата на Учебния център. 
Зоран Николов, собственик на мандрата 
„Стара планина“, с голяма любов щедро 
продължава тази традицията повече 
от десетлетие. „С голямо удоволствие 
раздаваме подаръци на най-малките 
ни съграждани и на техните родители, 
за да посрещнат добре Новата година. 
Надяваме се всяка година да ги има все 
повече и повече. Бих бил най-щастлив, 
ако следващата година раздам цял 
камион с коледни подаръци“, с радост 

сподели Николов. 
Години наред новогодишните 

подаръци от този царибродски частен 
предприемач бяха връчвани в рамките 
на акцията на Патронажната служба 
на царибродския Здравен дом „За да 
бъдем повече“, и то от самото ѝ начало 
през 2011 година. Този път раздаването 
на подаръците беше организирано от 
самия дарител в сътрудничество с Патро-
нажната служба.

„Тази година имаме 35 наши нови 
съграждани, така че и толкова пакети 
раздадохме. Желанието на всеки 
нормален човек е да сме колкото се може 
повече, така се казваше и кампанията ни 
и искаме догодина да бъдат поне двойно. 
Този път организираме акцията само-
стоятелно. Важно е децата да са живи и 

здрави, да ни се раждат и дай Боже да 
стават все повече и повече.“

Както и през изминалите 12 години и 
този път мандрата „Стара планина“ по 
най-хубав начин честити на най-малките 

първата им Нова година, с пожелания за 
крепко здраве и щастливо детство и да 
продължават все така да радват всички у 
дома си. 

Андрияна Ташков Александров
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XXIV редовна сесия на 
ОС в Босилеград

На XXIV редовна сесия на общин-
ския парламент в Босилеград бе прието 
петото изменение и допълнение на 
бюджета за 2023 година, а след това и 
решението за общинския бюджет за 
2024 година, който възлиза на 815 189 744 
динара. 

Съветниците гласуваха и решнията 
за социална програма за 2024 г. и изме-
нението на    Решението за упражняване 
правото на социална закрила, която се 
предоставя от общината. 

Бяха приети и измененията и допъ-
лненията на финансовите планове на 
Общинската администрация, кмета, 
Общинския съвет, Общинската скуп-
щина, на публичните предприятия и 
учреждения, чийто основател е община 
Босилеград, както и на местните 
общности Горна Лисина, Радичевци и 
Райчиловци. Съветниците гласуваха и 
да бъде удължен мандата на и. д. дирек-

тора на Туристическата организация към 
Община Босилеград Владица Николов.

В края на заседанието кметът 
Владимир Захариев и зам.-кметът 
Стефан Стойков благодариха на гражда-
ните, които на парламентарните избори 
са подкрепили масово кандидатската 
листа „Александър Вучич - Сърбия не 
трябва да спира“.

„Босилеград е на трето място в 
Сърбия в процентно съотношение 
на общините за подкрепа на листата 
„Александър Вучич - Сърбия не трябва 
да спре”. Снегът и лошите климатични 
условия повлияха този процент да не 
бъде по-висок. Ще продължим да се 
борим още повече за нашата община, 
ще търсим от държавното ръководство 
още повече инвестиции и проекти”, каза 
между другото Захариев.  

П.Л.Р. 

Босилеград 

Тържествено откриване на новите 
обекти на детската градина 

В Босилеград тържествено бяха 
открити новопостроените обекти на 
Детската градина „Детска радост“. 
Заедно с представителите на общинското 
ръководство начело с кмета Владимир 
Захариев на тържеството присъстваха и 
малчугани с родителите си и граждани.

Обектът е с площ от 1 331,85 м2 и 
разполага с отделни стаи за децата от 
яслената група, от по-малката образова-
телна група и за тези на предучилищна 
възраст. В обекта има и най-съвременно 
оборудвана кухня, кабинети за счето-
водител, секретар, директор и педагог, 
стаи за възпитатели, медицински сестри, 
перално помещение, склад, котелно 
помещение, пространни коридори... 

Стойността на проекта за рекон-
струкция на едната част от обектите и 
изграждането на нови, включително и 
за оборудването на сградата, възлиза на 

около 187 милиона динара, от които 4,8 
милиона е осигурила общината. 

Новата детска градина, в която децата 
бяха преместени от 18 декември, е с капа-
цитет от 120 деца във всички възрастови 
групи - от яслена до предучилищна.                                         

Кметът Владимир Захариев изказа 
огромна благодарност към държавния 
връх на Сърбия начело с президента 
Вучич, които са откликнали позитивно 
на исковете на общинското ръковод-
ство и са разрешили финансови сред-
ства за реконструкция и доизграждане 
на  детската градина. Новите обекти са 
построени и обзаведени по най-съвре-
мени стандарти и предлагат изклю-
чително качествени условия, както за 
престой и обучение на малчуганите, 
така и за работа на персонала във ведом-
ството. 

П.Л.Р.

ПЪРВИЯТ НОВОГОДИШЕН  БАЗАР 
В ЦАРИБРОД ДОНЕСЕ РАДОСТТА И 
БЛЯСЪКА НА ПРИСТИГАЩАТА НОВА 
ГОДИНА

Първият Новогодишен базар в Цари-
брод, провел се на 25 декември, предиз-
вика голям интерес сред цариброд-
чани, особено сред децата. Площадът в 
центъра на града бе изпълнен с детска 
радост, усмивки и хубаво предпраз-
нично настроение и се превърна в 
истинска новогодишна приказка. Децата 
окичиха с ръчно изработени нового-
дишни украси и картички голямата 
коледна елха, поставена предварително 
на централния площад. Със своите  
писма до Дядо Коледа те украсиха и още 
няколко елхички. В новогодишния базар 
участваха и най-малките, придружени 
от тяхните родители. Със сръчните си 
ръчички те внимателно поставяха цвет-
ните топчета и звездички, създавайки 
магична атмосфера на празниците, в 
която се потопиха всички присъстващи. 
Специален гост на базара беше Дядо 
Коледа, който разнасяше радост сред 
най-малките. Децата го посрещнаха с 
погледи, пълни с удивление, а в слън-
чевия, почти пролетен ден, допълни-
телна радост предизвикаха и снежинките 

от пяна, които бяха пуснати от балкона 
на Културния център. 

Това чудесно събитие имаше хумани-
тарен характер, тъй като учениците от 
основното училище, отворили сърцата 
си и проявили щедрост, с гордост пред-
лагаха своите художествени творби - 
ръчно изработени от тях коледни украси 
и картички, както и различни празнични 
сладки. Гражданите радушно подкре-
пиха тази инициатива според възмож-
ностите си, като купуваха уникалните 
украси и така допринесоха за хумани-
тарната цел. По този начин всичките 
заедно подпомогнаха благотворител-
ната  кауза, подарявайки надежда на 
тези, които имат нужда от това. Атмос-
ферата на площада беше изпълнена с 
топлина. Това не беше само възможност 
за покупка на уникални украси, но и 
символ на обединение и любов. Сред-
ствата от продажбата са предназначени 
за подпомагане на болни от злокаче-
ствени и редки заболявания и за подпо-
магане на социално уязвими хора.

Мероприятието организира Тури-

стическата организация Цариброд със 
съдействието на Основното училище 
„Христо Ботев” и Фондацията „Пред-
стави си живота”. „От години се опит-
ваме да организираме подобно събитие. 
Във всички градове се организират 
новогодишни базари и карнавали. Тази 
година ще е пилотен проект, надявам се в 
бъдеще да е много по-сериозно. Искахме 
да включим институциите, които се 
занимават с обучението и възпитанието 
на децата, да съберем всички деца на 
едно място, да се забавляваме заедно 
в този ден, да предадем положителна 
енергия и новогодишна атмосфера чрез 
украсяването на елхатата, чрез Нового-
дияния базар. Прекрасно е когато видите 
толкова деца на едно място и към това се 
стремим, бъдещето на Цариброд е в него 
да има колкото се може повече деца“, 
сподели директорът на Туристическата 
организация Васил Андреев.

 Днес, 29 декември, на същото 
място в центъра на града, също с начало 
в 12 часа се състоя и Новогодишният 
карнавал, в рамките на който бе пред-
ставен спектакъла „Алиса и Дядо Коледа 
в страната на чудесата“. С пожелание 
всички да влезем с положителна енергия 
и мисли в предстоящите Новогодишни 
и Коледни празници организаторите 
оповестиха, че ще осигурят награди 
за най-креативните детски коледни 
картички и ще изпълнят някои от 

по-скромните им желания, изпратени 
до Дядо Коледа, като на всички деца до 
10 годишна възраст ще бъдат раздадени 
символични подаръци.

Весела Коледа и щастлива Нова 
година!

Андрияна Ташков Александров
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КУЛТУРА

НАЦИОНАЛНИЯТ 
СЪВЕТ НАГРАДИ НАЙ-
ДОБРИТЕ УЧЕНИЦИ В 
ЦАРИБРОД

Националният съвет на българското 
национално малцинство (НСБНМ) и 
тази година награди парично учени-
ците на випуска през миналата учебна 
година в ОУ „Христо Ботев“ и в гимна-
зията „Св. св. Кирил и Методий“ в Цари-
брод. Ученикът на випуска в основното 
училище Данко Сотиров бе награден 
с петнадесет хиляди динара, докато 
Наталия Рангелов, ученик на випуска 

в гимназията, получи двадесет хиляди 
динара. Како и предишните години, 
парични награди от Националния съвет 
получиха и учениците, класирали се 
на първите три места на републикан-
ското съревнование по български език 
и литература през учебната 2022/2023, 
домакини на което тази година бяха 
царибродските училища. За  учениците 
от средните училища съревнованието 

се проведе на 20 май, а за учениците от 
основно училище на 27 май. Тримата 
ученици от царибродското основно 
училище завоювали трети места - Елена 
Огнянов и Стефан Коцич, сега ученици в 
шести клас, и Маша Станкович, ученичка 
от седми клас, получиха по  две хиляди 
динара, докато Анастасия Николов от 
трети клас в гимназията,  която спечели 
второ място, получи три хиляди динара. 
С по  две хиляди динара бяха наградени 
и техните миналогодишни учители по 
български език.

По този повод наградените ученици 
в основното училище посети Славица 
Васов, подпредседател на НСБНМ, като 
им пожела весели празници и нови 
високи постижения в обучението.

 Андрияна Ташков Александров

Новица Иванов

СЪЛЗИТЕ НА АНА
-разказ-

„Ти отне всичките мои песни
и изпразни думите ми от съдържание“

Серж Лама: „Je Suis 
Malade“(„Аз съм болна“)

Мирославе!  Ти стоеше отвъд оградата на 
автогарата в твоето градче и със съсредоточен 
поглед към потеглящия вече в посока на 
столицата автобус непрекъснато махаше с 
дясната си ръка. По физиономията на лицето 
ти се виждаше, че искаш да кажеш нещо, 
но устните ти останаха прилепени, защото 
седналата на седалката до мен до прозореца 
Ана нито за миг не поиска да хвърли поглед 
в твоята посока. С наведена глава, с кафяви 
къдрици, паднали на челото й, и сини насълзени 
очи, тя се беше съсредоточила върху дисплея 
на мобилния си телефон. Нервно плъзгаше 
десния си показалец по дисплея, изтривайки 
есемеси. Изтриваше всички твои есемеси, 
изпратени снощи, все от настаняването й в 
тризвездния хотел в центъра на родното ти 
градче, та до потеглянето на автобуса от един от 
секторите на автогарата. 

Мирославе! Нейното снощно неочаквано 
посещение в градчето ти, където ти замина 
преди два дни, трябваше да бъде изненада за 
теб. Веднага щом се настани в хотела, тя ти 
изпрати есемес. Но ти не й отговори. Изпрати 
още един, но и той остана без отговор. Ана 
дълго се разхождаше из стаята на хотела, 
размисляйки какво да стори и най-накрая реши 
да те потърси на адреса ти. Преди да излезе от 
хотела попита една камериерка за улицата ти. 
Симпатичната едричка русокоса женичка й 
се усмихна и й каза, че и тя живеела на тази 
улица. Когато Ана я попита за фамилията ти, се 
оказа, че е твоя първа съседка. Камериерката 
още добави: „Вие сигурно сте дошли на 
рождения ден на дъщеричката на Мирослав!“ 
Ана се сепна, нищо не каза и вцепенена от 
онова, което чу от камериерката, се върна в 
стаята си. Съкрушена, обидена и унижена. 

Мирославе! Ана веднага си легна. Опитваше 
се да заспи, но не й се получи. Изключи 

лампата, но излезе още по-зле. Пред очите й се 
заредуваха картините от столицата. От първата 
вечер, когато ти  разреши да седнеш край нея 
в един ирландски пъб в центъра на столицата; 
от втората ви среща пред Народния театър и 
вечерята в най-нашумелия битов ресторант в 
старата част на града и от третото ви рандеву, 
когато Ана се озова в квартирата ти и не успя 
да устои на чара и сексапила ти. 

Мирославе! Камериерката разбра какво 
става и веднага реши да действа. Почука на 
вратата на стаята на Ана. Тя веднага включи 
лампата, стана от леглото и й отвори вратата. 
Камериерката седна на едно столче край 
леглото на Ана и й каза: „При такова положение 
не бива да оставате сами!“ И Ана й се довери 
като на най-вярна приятелка. Разказа за 
хронологията на събитията от тримесечната й 
връзка с теб. От нея тя допълнително разбра, 
че вече пет години си женен, че съпругата ти 
имала фризьорски салон в центъра на градчето 
и че тригодишната ви дъщеричка тъкмо тази 
вечер била рожденичка. 

Мирославе! Когато камериерката пожела 
лека нощ на Ана и излезе от стаята й, Ана пак 
се върна в леглото. В нея се бореха странни 
чувства: от силна изпепеляваща любов, все 
до ожесточена омраза. Повтаряше в себе си, 
че все попада на неподходящи, че съдбата й 
изпраща най-тъжното от любовта и че за втори 
път й се случва да тръгва с женени. 

Мирославе! Към полунощ Ана не издържа. 
Набра номера и ти звънна. Ти веднага й 
вдигна. Тя замлъкна и се вслуша. Чу гласове 
на вече понапита тълпа, която се мъчеше да 
пее. С хриплив и прегракнал глас ти успя да 
промълвиш: „Ана...Ти ли си?“ Но Ана веднага ти 
затвори. Същевременно изпитваше и болка и 
облекчение. Дори в ранните сутрешни часове 
облекчението надделя болката й и тя потъна в 
тих успокояващ сън. 

Мирославе! През цялото време на 
път уването до столицата малко думи 
разменихме с Ана. През цялото това време 
дисплеят на мобилния й телефон постоянно 
светеше. По едно време тя постави и слушалки 
в ушите си. Слушаше роматични мелодии и 
четеше шедьовъри от любовната поезия. И от 
време на време бършеше сълзите си с една 
копринена кърпичка, бяла на цвят, с ръчно 

бродирани пъстри орнаменти. Каза, че това 
е подарък от баба й Надежда. Не успях да 
прочета какви думи бяха избродирани на тази 
кърпичка. И все до столицата ти изпращаше 
есемеси: „Болна ще съм, истински ще съм 
болна, както когато майка ми излизаше нощем 
и ме оставяше сама, с отчаянието ми“. „Пак ще 
пия уиски в ирландския пъб, като онази вечер, 
когато те срещнах, но зная, че всяко уиски 
за мен ще е с един и същи вкус“. „Радвах се 
на всеки миг с теб, но на нито една жена не 
пожелавам това, което чувствам сега!“ „Къде 
да избягам, като ще си навсякъде“. „Казват, че 
минавало било с времето, но аз съм уверена, 
че много сутрини ще си първото в мислите ми“. 
„Напук на всичко, зная добре и съм убедена, 
че няма да издъхна съвсем сама, слушайки 
собствения си глас!“

Мирославе! Автобусът спря на автогарата 
в столицата. Ана стана от седалката си, сложи 
мобилния си телефон в чантата и се обърна 
към мен:

- Вие женен ли сте? – попита ме със 
сериозен поглед.

- Да! Та какво? - малко бях изненадан от 
въпроса й.

- А любовница имате ли си? - и веждите й 
още повече се сбърчиха. 

- Ех! Какво да Ви отговоря?...То въпросът Ви 
е много личен! - промълвих аз.

- Аз не крия нищо... Бях любовница,... тоест 
утешителна награда!

Не знаех какво да й отговоря. Само й 
направих място да се нареди на опашката на 
слизащите пътници.

Мирославе! Реших да не бързам с 
излизането от автобуса. Но преди да снема 
сака от багажника, забелязах, че под 
прозореца край седалката, където седеше Ана, 
се белееше бродираната кърпичка, подаръка  
от баба й. Бързо се обърнах към прозореца, за 
да я извикам, но тя вече влизаше в едно такси. 
Взех кърпичката и забелязах, че върху нея все 
още имаше следи от сълзи. Любопитно обърнах 
другата страна на кърпичката и прочетох ръчно 
бродирания текст. Там пишеше: „Любовта е 
да раздаваш душата си без жал и мигом да 
забравиш кому какво си дал“. 

В Босилеград, 13-ти август 2023 г.
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НАТАША ПАНИЧ 
НЕУМОРНО 
ПРОДЪЛЖАВА ДА 
ТВОРИ

Писателката Наташа Панич от 
Пирот, известна с писането на местен 
диалект - шопски, е сред най-значимите 
родни писатели, чиито произведения 
се приемат изключително добре от 
широката читателска публика. Освен на 
шопски тя пише и на книжовен сръбски, 
а понякога и на български език. Литера-
турното ѝ творчество е изключително 
богато и разнообразно, като включва 
романи, драми, сборници със стихове 

и разкази, както и книги за деца. Тя е 
автор на над тридесет книги и неуморно 
продължава да твори. На литератур-
ната вечер, организирана в рамките на 
отбелязването на 125-годишнината на 
Народната библиотека в Цариброд, във 
фоайето на  ведомството пред голям 
брой почитатели на писаното слово 
бяха представени нейните три най-нови 
заглавия, излезли от печат тази година: 
„Моменти от ежедневието“ (в оригинал 

на сръбски „Kadrovi svakodnevice“) в 
издателство на царибродската библи-
отека, „Жените от Стара планина“ (в 
оригинал „Staroplaninće“), написана на 
местния диалект, и „Жената с длани от 
слънце“ („Žena sa dlanovima od sunca“).  
В тези, както и във всички предишни 
книги, Наташа Панич търси доброто, 
честността и чистотата, каквато в крайна 
сметка е и самата тя. В нейните разкази 
умело са втъкани истински събития 
и преживелици от миналото. От тях 
бликат нейната позитивна енергия и 
силното ѝ чувство за хумор. 

- В много от книгите си пишете 
за някогашния живот на хората и 
поминъка в планинския район на Висок, 
където в село Каменица прекарвате 
своето детство. Какво ви вдъхновява 
постоянно да се завръщате с перото си на 
Стара планина?

Водя се от думите на Андрич, че писа-
телите са длъжници на родния си край, 
затова духовно никога не съм го напу-
скала. Родена съм в Пирот, но живях в 
Каменица до тръгването ми в средно 
училище. Това беше едно много специ-
фично време. Близостта на границата и 
неприятните събития край нея караха 
хората да си помагат и да се уважават, 
да се обичат, но и да бягат от неприятно-
стите. Болно ми е, че този край е напълно 
пуст, че красотата на старопланинските 
предели вече не принадлежи на никого. 
Семейството ми, а съдбите на всички ни 
са сходни, се оказа разделено между две 
държави. Те кървяха и за двете страни, 
затова години наред в работата си търсих 
отговора кои сме ние, хората, родени 
близо до границата. Няма пряк отговор, 
той се крие в съдбата на всеки от нас.

- Пишете и на друга тематика, за какво 
по-точно?

Разбира се, пиша за много неща, 
въпреки че един велик писател е казал, 
че всеки писател пише една книга обаче 
в продължения. В книгите ми героите са 
предимно положителни, но се опитвам 
да търся добротата еднакво във всички 
житейски ситуации и вярвам, че само 
добротата може да спаси света. Всички се 
раждаме с еднакви шансове, затова деля 
хората на добри и лоши, останалото е 
без значение или не е решаващо. Крити-
ците казват, че главният герой в моите 
книги е Стара планина. Да, тя е опреде-
ляла съдбите на хората. И днес, когато 
срещна стари хора в града, познавам 
моите височани, чертите на лицето им са 
особени.

- Богато е и творчеството Ви за деца. 
Какво обичате да пишете най-много? 

Творчеството ми за деца е разно-
образно. Пиша за детството си, но и 
на съвременни теми. Успях да запазя 
детското в себе си и не ми е трудно 
да строя и такива мостове. Както и 
в творчеството за възрастни, имам и 
романи, разкази и монодрами за деца. 
Освен бройните награди и признания, 
получих и първа награда за монодрама 
за детско изкуство на „Змаевите детски 
игри“ в Нови Сад и РТВ Войводина, а 
Министерството на културата на Репу-
блика Сърбия вкара два детски романа 
в списъка с приоритетни книги и ги 
закупи.

- Романът „Жената с длани от слънце“ 
е един автобиографичен разказ. Какво 
ви вдъхнови да напишете този роман и 
защо в него си дадохте името Маша?

Романът „Жената с длани от слънце“ 

е донякъде автобиографичен. Имах инте-
ресен житейски път по времето на социа-
лизма, когато равенството между жените 
и мъжете беше само на хартия. Тряб-
ваше да се боря мъжки за мястото си 
под слънцето. Маша е моята героиня и в 
детските ми творби. Беше необходимо да 
се кръстя така като петгодишно момиче, 
защото името Наташа беше неприем-
ливо в нашето село. Бащата на баба ми 
ме наричаше Матуша и непрекъснато 
мрънкаше, че са ме кръстили като коза. 
Справих се и се нарекох Маша, след 
което настроението му се промени и той 
започна да ми купува меденки.

- „Моменти от ежедневието“ са малки 
есета от живота. Истински са и разказите 
„Жените от Стара планина“. Как напра-
вихте подбора на събитията този път?

„Моменти от ежедневието“ и „Жените 
от Стара планина“ или „Старопла-
нинки“ са книги, които писах паралелно, 
обичам да се проверявам по този начин. 
И двете говорят за живота. Темите сами 
се наложиха, в миналото търся настоя-
щето и се опитвам да покажа на хората, 
че въпреки всичко те сами са творци на 
съдбите си. Казват, че не можете да избя-
гате от нея, но със сигурност можете да 
изберете своя собствен път.

- Какви нови изненади подготвяте за 
читателите? За какво става дума? 

Планирам тези дни да започна един 
роман и отново съдбата на жената в 
мъжкия свят. Моите героини не се 
познават, родени са в три различни 
части на страната на една и съща дата 
- 27 септември  1969 г., минали са през 
тръните на живота, одраскали се и изце-
лили  раните. Паралелно ще подготвям 
книга със старопланински рецепти за 
алтернативно лечение, защото, когато 
снегът затрупваше планината, на сцената 
излизаше народната медицина.

- Дълги години пишете, какви са 
проблемите на писателите и на книгите 
днес?

Издателството е скъпо и трудно 
се издават книги, но аз нямам този 
проблем, защото всичко, което съм 
написала, е публикувано за много кратко 
време. За мен връзката между издате-
лите и  читателите е много положи-
телна и затова нямам никакви проблеми, 
защото за мое щастие, те са свързани.

- Какви са плановете Ви занапред  и 
откъде черпите такава неукротима твор-
ческа енергия и неизтощимо въобра-
жение?

Освен с писане се занимавам и с 
превод. Превеждам книги от български 
на сръбски и обратно, а също така 
помагам на бъдещи студенти за прием-
ните изпити в България, да придобият 
основни познания по български език.

Аз съм новоизбран председател на 
Сдружението на писателите в Пирот, в 
Сдружението на пенсионерите на град 
Пирот организирам културни събития 
и пътувания, гледам внуците си, обичам 
да плета и шия, харесвам цветя и ги 
отглеждам, обичам да правя домашни 
сладкиши, отглеждам зеленчуци на село, 
еднакво ме зареждат и дългите разходки 
сред природата. 

За себе си казвам, че статусът ми е 
пенсионер, а състоянието ми е двеста 
в час. Всичко това ми дава движеща 
енергия и креативност, но смятам, че не 
е моя заслуга, а са Божи дарове всичко 
това да знам, умея и мога.

Андрияна Ташков Александров
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Възпоменание
На 27 декември се навършиха  ДЕВЕТНАДЕСЕТ ТЪЖНИ 
ГОДИНИ от преждевременната смърт на скъпият ни и 

обичан баща и дядо

Д-р ИВАН ЛАЗАРОВ,  
лекар педиатър от Цариброд

(1937 – 2004)
Не можем да те върнем, туй е вярно,
смъртта не може никой да възпре,

но в паметта ни благодарна
навеки няма да умреш.

Обичаме те! Почивай в мир и дано Господ те закриля!
Твоите: син Сергей, дъщеря Албена, зет Милан, снаха 

Ранка, внуци Борис, Георги и Иван и внучка Петра

Възпоменание
На 7 януари 2024 година се навършват 26 ГОДИНИ 

от смъртта на  

ДАРИНКА ЦВЕТКОВА  
от Райчиловци, Босилеградско

Времето е безсилно пред нашата непреходна 
благодарност към обичаната ни съпруга, майка, 

свекърва, тъща и баба.
Вечно в сърцата си ще носим хубавите спомени за 

теб и твоите добрини! 
Почивай в мир!

Съпругът Крум, синът Аца, дъщерята Малинка, 
снахата Цветанка, зетът Павле, внукът Дарян и 

внучката Лиляна 

Възпоменание
Навършиха се 26 ГОДИНИ от смъртта на 

СЕВЕТКА ЦВЕТКОВА
от Горна Лисина

(1922 - 1997)
Хубавите спомени за теб и благородната ти душа 

вечно ще пазим в сърцата си! 
Поклон пред светлата ти памет! Почивай в мир!

Синът Аца със семейството си

ЛЕКА АТЛЕТИКА

Медал за Лана Петрович 
в Белград

През миналия уикенд в Белград се 
проведе „Турнир за бъдещи шампиони“ 
на закрито с участие на лекоатлети от 
всички възрасти. В тази традиционна 
спортна проява в атлетическа зала  цари-
бродските  лекоатлети от „Балкан“ се 
представиха много добре. Лана Петрович 
(в категорията до 12 г.) зае трето място и 
бронзов медал в дисциплина висок скок 
с преоделяните 130 цм, в същата дисци-
плина Симона Тодоров със 115 цм зае 
седмо място. На 50 метра гладко бягане 
Матей Ставров (до 11 г.) за една десета 
загуби медал и стана четвърти. При 
младите пионерки Стефани Йованович 
на 200 м пробяга за 30,20 сек и макар 
че остана без медал, тя се класира за 
Държавното първенство през феруари 
следващата година.

В турнира участваха над 1300 леко-
атлети от Сърбия и околните држави. 
Организатор бе белградският КЛА 
„Партизан“.

А. М.

Тази година ловният 
сезон е по-слаб от 
миналата

 Ловните дружинки от Босилеградско 
не са доволни от тазгодишния ловен 
сезон, особено по отношение на лова на 
диви прасета.

Ловците казват, че уловът е слаб, 
защото ловището не е почистено, веге-
тацията закъснява през цялата година, 
от една страна, а от друга африканската 
чума и другите заразни болести през 
последния период намалиха драстично 

броя на дивите свине.
Миналата година социалните мрежи 

бяха пълни със снимки на ловци с 
отстреляни животни.

Планинските райони и занапред си 
остават най-добрите места за лов на 
дивеч.

В Босилеградското ловно дружество 
„Сокол” членуват около 400 ловци.

С. Бойкова

ЛЕКЦИЯ ЗА ДИАБЕТ ПРЕД 
ЦАРИБРОДСКИТЕ ПЕНСИОНЕРИ 

Дружеството  за  борба с  диабета 
„Цариброд“, Червеният кръст Цариброд, 
Общинското сдружение на пенсионерите и 
Общинското сдружение на пенсионерите с 
увреждания организираха лекция за диабет с 
цел да се изтъкне значението на самоконтрола 
при страдащите от това заболяване. Лекцията 
се проведе в помещенията на Сдружението на 
пенсионерите и предизвика голям интерес.

Захарният диабет е хронично заболяване, 
при което е повишено нивото на глюкозата 
в кръвта. За диабета и значението на 
профилактичните прегледи за ранно откриване 
на заболяването, както и за усложненията, 
които то може да предизвика, говори д-р 
Никола Йорданов, специалист по обща 
медицина.

„Самоконтролът е активното отношение 
на пациента към болестта, т.е. определяне 
на състоянието на болестта и въздействието 
протичането й да бъде благоприятно. За 
добрата гликорегулация са необходими 
редовен прием на лекарства, индивидуален 
хранителен режим и физическа активност, 

дозирана според пола,  възраст та  и 
състоянието на пациента, а в основата на 
всичко е самоконтролът. Този, който знае 
повече за болестта си, живее по-дълго, така 
че това обучение има за цел да посочи, че 
всички, които се преглеждат редовно от лекар 
и поддържат самоконтрол, живеят по-дълго, 
защото регулират заболяването си“, каза д-р 
Йорданов. Той обясни, че диабетът може да 
се контролира, ако се уважава като спътник 
през целия живот, а ако това не се прави, 
продължителността на живота на диабетиците 
се скъсява със 7 до 10 години.

 Самоконтролът включва измерване 
на захарта в кръвта и урината, измерване 
на ацетона и микроалбумина в урината, 
измерване на телесното тегло, на кръвното 
налягане и включва водене на здравословен 
начин на живот и отбягване на рискови 
поведения, като инфекции и стресови 
ситуации. 

Лекарят посочи още, че самоконтролът е 
препоръчителен не само за хора, страдащи от 
захарна болест, но и за здрави хора, защото 
диабетът не боли и може да продължи без 
никакви симптоми до 12 години, а когато се 
диагностицира, да бъде вече късно, понеже са 
настъпили усложнения.

Диабетът е широко разпространен, както по 
света, така и у нас. Д-р Йорданов изтъкна, че 
от тази болест страдат 640 милиона души по 
света, в Сърбия около 800 хиляди. Страдащите 
от захарна болест в Цариброд са близо 700, 
като 65 от тях са инсулинозависими.

Андрияна Ташков Александров
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Репетиции на сцената на царибродския Културен център

АКТЬОРИ ОТ СЪРБИЯ, БЪЛГАРИЯ И 
ИТАЛИЯ ПОДГОТВЯТ ПИЕСА ПО ОБЩ 
ПРОКТ

Преди два месеца на сцената на цари-
бродския Културен център започнаха 
репетиции на една от най-обичаните 
и поставяни пиеси на Стефан Лазаров 
Костов - „Женско царство“. Става дума 
за международен проект под название 
„Театър без граници“ на цариброд-
ския театър „Христо Ботев“, Театрал-
ното сдружение ,,Полет“ от София и 
Театралната формация „Илинден“ от 
Перуджа в Италия. Режисьор на спек-
такъла е Николай Николов, ръководител 
на Театралната формация „Илинден“ 
към асоциация „Малката България в 
Централна Италия“, чийто е предсе-
дател.

„Това е една моя много стара идея. Аз 
съм актьор, излезнал от тополовград-
ския театър и с царибродския театър се 
познаваме доста отдавна. Правиме нещо, 
което не е правено досега, събираме се на 
всеки петнадесет дни и репетираме по 
три, четири дни. Това са хора с различни 
професии, които с огромно желание 
идват от различни краища и създават 
нещо на сцената. Избрали сме сцената 
на Културния център в Цариброд, тъй 

като е много приятно, те са много госто-
приемни. Директорът Саша Костов прие 
нещата с огромно желание, следи ги и 
съдейства абсолютно по всякакъв начин“, 
сподели Николов.

Царибродският тетър участва за 
първи път в такъв вид проект, каза 
директорът Костов: „Имало е преди 
време опити за съвместни пиеси с 
Драгоман по трансграничен проект, но 
сега е малко по-различно. Актьорите са 
опитни, амбицирани, сериозно се подго-
твят. Такова едно сътрудничество ще ни 
даде възможност да представим театъра, 
Културния център и самия град Цари-
брод на публиката извън Балканите. 
Също така актьорите и техническият 
персонал, чрез самата подготовка и пред-
стоящите участия във фестивали и госту-
вания в България, Италия, Германия, 
може би и други страни, където има 
възможност, ще се сдобият с опит, който 
да споделят с другите членове на нашия 
театър. Това може би ще подтикне 
всички да търсим възможност театър 
„Христо Ботев“ да се включва в подобни 
проекти и в бъдеще.“

От страна на Театралното сдру-
жение ,,Полет“ в пиесата играе Екате-
рина Цветкова, директор на театър 
НАТФИЗ към Национата академия за 
театрално и филмово изкуство в София. 
„Това е изключително предизвикател-
ство, защото да се организират толкова 
актьори от различни местоживеения, 
с различни длъжности и заетости, е 
доста трудоемка работа, но любовта 
към театъра ни събира в този прекрасен 
проект, за който аз съм благодарна, че 
съм поканена и имам удоволствието 
да участвам. Да се надяваме крайният 
продукт да бъде прекрасен“, сподели 
Цветкова.

Пиесата „Женско царство“ е любима 
на поколения българи със своите коло-
ритни герои, философски препратки  
и хумористични акценти. Тя е поста-
вяна и играна много, включително и на 
царибродската сцена, но продължава 
да е актуална. „Тя е супер актуална и в 
днешния ден, тъй като взаимоотноше-
нията между двата пола са винаги акту-
ални, особено когато единия се опита да 
има надмощие над другия, дали жените, 
дали мъжете. Това поражда понякога 
комични, понякога не толкова комични 
ситуации и винаги са плод на интерпре-
тация от публиката“, каза още актрисата.   

Николов е поставил пиесата педи 
пет години в театъра „Илинден“, но за 
съжаление, поради проблемите, които 
възникват  вследствие на пандемията от 

Ковид,  тя е играна само два пъти. „След 
това починаха двама души от Ковид, 
някои от актьорите отидоха да работят 
другаде и пиесата някак си умря. Имаме 
всичко - костюми, реквизити, пиеса, 
режисура. Тогава аз правих постанов-
ката, не мога да се нарека режисьор, тъй 
като съм любител актьор, но ми пома-
гаше със съвети моя първи режисьор 
Вълчо Янев от тополовградския театър. 
Той е нашият консултант дори и сега. 
Сега вече има много хора, които помагат. 
Тук на тази сцена много ми помага 
Борис Лазаров. Той ми е коректор, тъй 
като и аз играя в пиесата и дълго време 
съм на сцената. На гости ни беше българ-
ският актьор и режисьор Максим Генчев, 
ще идват и други актьори, така че ще 
получиме напътствия от повече места. 
Надявам се да се случат нещата, мисля, 
че пиесата е направена добре, харесана 
е, дай Боже да хареса най-напред на 
царибдродката пубика“, каза Николов.

В спектакъла играят още Йорданка 
Браянова от Тополовград, Милан Андре-
евич и Борис Лазаров от Цариброд и 
Соня Николова от Перуджа. Премиера 
на спектакъла в Цариброд се очаква да 
се случи в края на месец февруари или 
началото на март следващата година. 
След като премиерно бъде изиграна и в 
Перуджа,  идея е пиесата да бъде пред-
ставена и в други градове и на фестивали.

Да им пожелаем успех!
Андрияна Ташков Александров

Босилеград

Великолепен концерт на ПФА 
„Родолюбие” от Кюстендил 

Босилеградската публика имаше 
удоволствието да се наслади на неве-
роятните изпълнения на танцьорите и 
певците от Представителен фолклорен 
ансамбъл „Родолюбие” от Кюстендил, 
които миналата седмица в Голямата 
зала на Културния дом изнесоха музи-
кално-танцов спектакъл под название „С 
обич към Краище”. Концертът бе орга-
низиран със съдействието на Центъра за 
култура „Босилеград“.

Публиката бе пленена от блестя-
щата фолкорна и музикална програма, 
в рамките на която в продъжение на 90 
минути се изявиха юношеският, младеж-
кият и основният танцови състави, 
заедно с вокални солисти към ПФА 
„Родолюбие”. Танцьорите изпълниха 
хореографиите „Ехо от Пирина“ - маке-
донски танци, „Пролетно утро“ - Север-
няшки танц от Свищовско, „Моми на 
мегдана“ от Софийско, „Мъжки шопски 
танц“ от Кюстендилско, „Влашко хоро“, 
„Румелийски танц“ от Източна Тракия 
и закачливи и смесени танци от Кюстен-
дилско. Изключително впечатляващо 
беше изпълнението на сватбените 
обичаи и хора от Кюстендилско, които 
по автентичен начин показаха старите 
български обичаи, свързани с годежа, 
прошката и сватбата. 

Вокалните солисти Александрина 
Костадинова, Анита Василева и Йордан 

Христов също разгалиха публиката с 
прекрасното си изпълнение на народ-
ните песни, като „Катерино моме”, 
„Сички моми на седянка”, „Мома 
Гергана” и др. 

Публиката поздрави и Моника 
Йорданова, Мис Кюстендил 2023, която 
отправи поздрави по случай предсто-
ящите Новогодишни и Коледни праз-
ници и на всички пожела здраве, щастие 
и успехи през настъпващата 2024 година. 

Към присъстващите се обърна и глав-
ният хореограф на ПФА „Родолюбие” 
Симеон Васев, който също им пожела 
весели и щастливи празници и изказа 
благодарност за топлото посрещане в 
Босилеград. Той обеща догодина отново 
да гостуват в нашия град и да се  пред-
ставят с нови хореографии. 

Накрая поздравителни слова 
отправиха и зам.-кметът на Община 
Кюстендил Николай Дочев, който 
присъства на концерта заедно с кмета 
на Босилеград Владимир Захариев и 
председателя на Националния съвет на 
българското национално малцинство в 
Сърбия Стефан Стойков. 

Зам.-кметът на общ. Кюстендил 
изрази радостта и удоволствието си да 
бъде сред сънародниците в Босилеград, 
като пожела на всички присъстващи 
весели празници, здраве, любов и 
ползотворна Нова 2024 година. 

В словото си кметът Владимир Заха-
риев от свое лично име и от името на 
председателя на НС Стефан Стойков 
честити предстоящите Новогодишни и 
Коледни празници на присъстващите 
и благодари на членовете на ансамбъла 
за невероятното представяне. „Много 
ви благодаря, че с тези хореографии ни 
върнахте стотици години назад, за да си 
спомним за миналото и нашите корени 
и да се насладим на прекрасните носии. 
Напълнихте сърцата ни, обичаме ви, 

скъпи братя. И ние в Босилеград имаме  
изключителни танцьори и ще се радваме 
да ви гостуваме в Кюстендил“, посочи 
той.

На финала, под звуците на химна за 
ПФА „Родолюбие”, в общо хоро заедно 
с изпълнителите и публиката се хванаха 
и кметът на Босилеград Захариев и зам.-
кметът на Кюстендил Дочев. 

Сред присъстващите в залата имаше и 
десетки жители от Кюстендил.  

П.Л.Р. 


